
     Zápis z 10. jednání ZO Bory 29. 8. 2019 v 19. 00 hod. 

Přítomni: Ing. Dostálová Lucie, Kaštanová Veronika, Vávra Pavel, Kujalová Jana, Kovář Karel, Vávra 
Aleš, Večeřa Luděk, Viliš Petr, Mgr. Chalupa Martin, Špaček Milan, Doležal Petr, Vala Marian, Ing. 
Necidová Mária. 
 
Omluveni: Jakubec D., Kotačka L. 
Nepřítomní:  
 
Hosté:  
 
Jednání: 
1. Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány v 

elektronické podobě. Jednání zahájila starostka obce v 19.00 hod.  
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 13. Jednání je usnášeníschopné. 
Starostka upozornila členy ZO, že jednání je nahráváno. 
 

Usnesení č. 1/10 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
       
2. Ověřovatelé zápisu: 

Návrh starostky: Viliš P., Kaštanová V. 
 
Hlasování:  
Pro:   12    Proti:    Zdržel se: Kaštanová V. 
Usnesení č. 2/10 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu: Viliš P. a Kaštanová V. 
 
3. Schválení programu jednání: 
Návrh starostky o doplnění programu jednání o bod 13. Seniorská obálka. 

 
1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Kontrola usnesení z minulého RO 
5. Kontrola usnesení z minulého ZO 
6. Rozpočtové opatření č. 7 
7. Schválení směrnic 
8. Prodej, směna pozemků 
9. Zastavovací studie pod OÚ 
10. Operační program Zaměstnanost 
11. Sociální automobil 
12. Rekonstrukce kulturního domu 
13. Seniorská obálka 
14. Žádosti 
15. Různé 
16. Závěr 
 

 



 

Hlasování:  
Pro:  13   Proti:    Zdržel se: 
Usnesení č. 3/10 ZO: ZO schválilo program jednání.  
 
 
4. Kontrola usnesení z jednání RO. 

Místostarosta přečetl usnesení z jednání RO:  
a) Jednání RO dne 27.6.2019-10. schůze 

Špaček M.: podrobněji vysvětlete body usnesení, kde se pozemek nachází, kdo ho chce do nájmu, proč. 
Starostka: Nani M. na Cyrilově část p. č. 1409 o výměře cca 40 m2, k. ú HB, druh pozemku ostatní 
plocha-pronájem před rodinným domem za účelem parkování vozidla. 
Kříž R. pronájem části pozemku p. č. 86/1 o výměře cca 150 m2, k. ú DB, druh pozemku orná půda na 
uskladnění dřeva. 
Konektivita ZŠ. Ředitel ZŠ by chtěl využít možnosti získat dotaci na IT vybavení školy. Zjistí podmínky 
pro získání dotace. 

 
b) Jednání RO dne 1.7.2019-11. schůze 
Nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
 
c) Jednání RO dne 10.7.2019-12. schůze 

Starostka: byl schválen zkrácený pracovní úvazek (5 hod. denně) na pomocné práce v obci. Pořízení 
komunikačního systému Mobilní rozhlas. Je to moderní komunikační nástroj, který slouží ke zvýšení 
informovanosti obyvatel převážně přes telefon. Neznamená to, že se zruší rozhlas. Mobilní rozhlas je 
především výhodný v krizových situacích, kdy se občané obce pomocí sms zprávy ihned dozví o 
případné krizové situaci, která nastane. Občané mohou posílat podněty. Podrobnější informace jsou 
zveřejněny ve zpravodaji. Ve zpravodaji je vložen formulář pro přihlášení do mobilního rozhlasu. Bude 
možnost přihlásit se přes stránky obce.  
 
Usnesení č. 4/10 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO. 
  
      
5. Kontrola usnesení z jednání ZO: 
      Místostarosta přečetl usnesení z jednání ZO ze dne 28.6.2019. 
Špaček M.: požaduji, aby se ke čtení usnesení zobrazovaly mapky parcel, o kterých se jednalo. 
Starostka: tyto záležitosti jsou již projednané. K pozvánce na jednání zasílám i mapky parcel, abyste se 
mohli připravit na jednání a věděli, o jaké parcely se jedná, kde se nachází. Při jednotlivých jednáních 
jsou tyto mapky promítány i s ostatními podklady. 
 
Usnesení č. 5/10 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání ZO ze dne 28.6.2019 
 
 
6.   Rozpočtové opatření č. 7 
 
Hlasování 
Pro:  13     Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 6/10 ZO: ZO schválilo rozpočtové opatření č. 7 ve výši 241.091,- Kč. 
Příloha č. 1: Rozpočtové opatření č. 7 
 
 
 
 



 

Na základě projednávání rozpočtového opatření starostka vložila bod: 
7.    Seniorská obálka 
Starostka: na setkání seniorů bude pro seniory připravena zdarma Seniorská obálka. Jedná se o pořízení 
obálky pro seniory (bude ze zadní strany opatřena magnetkou), kterou by měli mít doma na dostupném 
místě (např. na lednici). V obálce mají být uvedeny důležité informace pro zdravotníky, kteří by u 
seniora (nejen u něj, tuto obálku si může pořídit každý) mohli poskytovat pomoc. Uvádí se nemoci, se 
kterými se osoba léčí a jaké léky užívá. Předběžná cena obálek bude cca 10,- Kč/ks, v první fázi pořídíme 
150 ks obálek. 
Špaček M.: na setkání budou i senioři z okolních obcí. 
Starostka: s tím počítám, napíšu starostům okolních obcí, aby věděli oč jde a že je možné, že obálku 
budou od ostatních OÚ požadovat i jejich senioři. 
Starostka navrhla hlasovat o pořízení Seniorských obálek. 
 
Hlasování 
Pro:  13     Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 7/10 ZO: ZO schválilo spolupráci Obce Bory s projektem Implementace politiky stárnutí 
                                    na krajskou úroveň Ministerstva práce a sociálních věcí a připojení se k distribuci  
                                    Seniorské obálky pro občany obce Bory. 
 
 
8.    Schválení směrnic 
Starostka: obec zřídila čtyři spořicí účty, celkový roční výnos cca 25tis.Kč. Je nutné je zapracovat do 
směrnice. Dále se upravil příspěvek na stravování pro zaměstnance obce. Ten se hradil pouze od 
dodavatele školní jídelna. Navrhuje se změna, aby se přispívalo na stravování i od jiných dodavatelů 
(např. penzion) ve výši příspěvku ve školní jídelně. Dále je směrnice doplněna o zajištění stravy pro 
pracovníky přívesnického tábora. 
Kaštanová V.: kolik je pracovníků a kolik je asi jídel denně? 
Starostka: pracovníků bylo šest. A strava je 3x denně. 
Dvořáková L.: v den, kdy je tábor celodenní je strava poskytnuta vícekrát za den, proto je ve směrnici 
uvedeno, že je strava poskytnuta dle denního režimu tábora. 
Starostka navrhla hlasovat o schválení směrnic. 
 

a) Směrnice č. 1-Účetnictví a oběh účetních dokladů  
 
Hlasování 
Pro:  13     Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 8a/10 ZO: ZO schválilo Směrnici č. 1-Účetnictví a oběh účetních dokladů. 
 

b) Směrnice č. 2-Účtování dlouhodobého majetku a zásob a provedení inventarizace 
 
Hlasování 
Pro:  13     Proti:         Zdržel se: 
Usnesení č. 8b/10 ZO: ZO schválilo Směrnici č. 2-Účtování dlouhodobého majetku a zásob a 
                                      provedení inventarizace. 
 
 
9.   Prodej, směna pozemků 
 

a) Žádost pana Trubačíka o odkoupení p. č. 1209/7 o výměře 36 m2, druh pozemku zahrada, k. ú 
HB. Záměr byl zveřejněn od 22.5. do 7.6.2019. 

Starostka: projednávali jsme na minulém jednání. Pan Špaček zastupitelstvo upozornil, že na 
pozemku se nachází obecní studna a měla by se kvůli tomu zohlednit cena za pozemek. Ověřila 
jsem to, studna tam je, ale je na pozemku pana Trubačíka, tzn., že jeho majetkem. Na pozemku, 
který je předmětem prodeje, obecní studna není.  



 

Starostka navrhla hlasování o prodeji p. č. 1209/7 o výměře 36 m2, druh pozemku zahrada, k. ú HB za 
cenu 150,- kč/m2 + DPH. 
 
Hlasování 
Pro:  12   Proti:    Zdržel se: Špaček M. 
Usnesení č. 9a/10 ZO: ZO schválilo prodej p. č. 1209/7 o výměře 36 m2, druh pozemku zahrada, k. ú 
                                      HB za cenu 150,- Kč/m2+ DPH. 
 
 

b) Žádost pana Hrnčíře o odkoupení p. č. st. 129, o výměře cca 441 m2, druh pozemku zastavěná 
plocha a nádvoří, k. ú HB.  

Chata stojící na pozemku obecním, chce koupit pozemek pod chatou. Chata je majetkem JUDr. 
Čihákové a Ing. Pavlíka (sourozenci)-pozemek pod chatou není jejich majetkem. Pozemek chce 
odkoupit majitel sousední chaty. Starostka se o tomto radila s právníkem a je to možné, ale majitelé 
chaty mají předkupní právo. V minulých letech obec kontaktovala majitele chaty, aby si pozemek 
odkoupili, ale nebylo toto dořešeno z důvodu pobytu Ing. Pavlíka v USA, který si nepřebírá poštu, 
kterou mu obec zasílala. 
Viliš P.: platí aspoň nájem za pozemek?  
Starostka: Neplatí 
Doležal P.: ať ji obec dá stanovisko, že požadujeme doplatit nájem za roky zpětně. Napsat jim, že jsou 
zájemci o pozemek pod chatou. 
Starostka: jakou požadovat výši nájmu, cenu za pozemek? 
Špaček M.: cena za pozemek 500,- kč/m2 bez DPH. Nájem lze vymáhat zpětně tři roky.  
Dvořáková L.: když ale není nájemní smlouva, není na základě čeho vymáhat. 
Špaček M.: tak jim pošlete návrh smlouvy. 
Vala M.: když nelze vymáhat nájem zpětně, tak vyšší částku za pozemek. 
Starostka: není možné dát vyšší částku za pozemek, když cena obvyklá za zasiťovaný stavební pozemek 
je nyní 500,- Kč/ m2 + DPH. Oslovíme JUDr. Čihákovou s nabídkou předkupního práva na pozemek a 
jestli-že nevyužijí předkupní právo, tak jí oznámíme, že máme zájemce o pozemek a aby s tímto 
návrhem kontaktovala spolumajitele. 
Nehlasovalo se. 
 
 

c) Směna pozemků s Lesy ČR 

Lesy chtějí: - p. č. 1217 o výměře 4406 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB, 
        - p. č. 1224 o výměře 342 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB, 
        - p. č. 1225 o výměře 683 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB a 
        - p. č. 1145 o výměře 4694 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú DB 
Obec požaduje - p. č. 191/7 o výměře 5801 m2, druh pozemku lesní pozemek, k. ú HB. 

Starostka: původně se měl směnit les, ale obecní lesy jsou znehodnoceny kůrovcem, tak byl dán návrh 
na směnu   za cesty, tedy za hodnotu pozemků. Lesy nechají vyhotovit znalecký posudek. Záměr byl 
zveřejněn od 18.7. do 3.8.2019. Výměra, kterou směňujeme je 10.125 m2 a dostaneme 5801 m2. Nejde 
o směnu metr za metr, ale za hodnotu pozemků. 
Špaček M.:  jaký tvar má pozemek, který dostaneme? Nešlo by dokoupit od nich větší výměru a rozdíl 
doplatit? 
Starostka: jedná se o pozemek kolem kabin (dala nahlédnout do záměru, kde je pozemek vyznačen). 
Již je zpracován geometrický plán, záměr byl zveřejněn, dnes se jedná o odsouhlasení směny 
zastupitelstvem. Směna se projednávala již na několika jednání 
Špaček M.: bude ve smlouvě, aby se soukromí vlastníci dostali do svého lesa? 
Starostka: smlouvu jsem ještě neviděla, ale ústně jsme se na tomto dohodli a zároveň to vyplývá z 
legislativy.  
Starostka navrhla hlasovat o směně. 
 
 



 

Hlasování 
Pro: 13    Proti:     Zdržel se: 
Usnesení č. 9c/10 ZO: ZO schválilo směnu pozemků: 
            - p. č. 1217 o výměře 4406 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB, 

           - p. č. 1224 o výměře 342 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB, 
           - p. č. 1225 o výměře 683 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú HB a 
           - p. č. 1145 o výměře 4694 m2, druh pozemku ostatní plocha, k. ú DB 

     za - p. č. 191/7 o výměře 5801 m2, druh pozemku lesní pozemek, k. ú HB. 
 
 
10. Zastavovací studie pod OÚ 
Starostka: Ing. arch. Milan Drbálek z firmy D+Architekti předal obci cenovou nabídku na zastavovací 
studii pod OÚ v celkové výši 70.000,- Kč – skládá se ze 3etap. 1) Hmotová studie zahrnuje konzultace, 
jednání na úřadě územního plánování, jednání s Povodím Moravy, účast na jednáních ZO, situaci 
urbanistické koncepce, hmotový 3D návrh – vše za 30tis. Kč. 2) Územní studie – textová a grafická část, 
vč. dopravní a technické infrastruktury, urbanistické koncepce atd. – vše za 25tis. Kč. 3) Vizualizace 
návrhu za 15tis.Kč. Možná nebude nutné zpracovávat, záleží na názoru zastupitelstva. Pozvala bych Ing. 
Drbálka na jednání ZO, abychom společně dořešili detaily např. cesty, jak situovat domy. Navržený 
obchvat ZŠ i občanská vybavenost zůstanou, jen by se v tomto místě nestavěl sběrný dvůr a dílny. Jde 
o to využít veškerý prostor pod OÚ. 
Špaček M.: může se tam tedy stavět? Není tam záplavová oblast? 
Starostka: podle Ing. Drbálka se nejedná o záplavové oblasti. Nikde v mapách tuto informaci 
nedohledal. Navíc ve spodní části lokality by měla být stezka kolem potoka, jako propojení Horních a 
Dolních Borů např. s mostkem přes potok a poté zahrady. 
Špaček M.: ale každopádně je to mokřina, stavebníci s tím musí počítat. 
Doležal P.: to už je věc stavebníka, jak si s tím poradí. 
Starostka: chtěla jsem, aby studii dělal urbanista. Toto místo je dobře viditelné při vjezdu do obce (sjezd 
z okliku), tak aby první pohled do obce byl pěkný. 
Ing. Necidová M.: vizualizace je zbytečná 
Vala M.: ale některým lidem by mohla pomoci představit si výsledný návrh. Ne každý si to umí 
představit, jak to bude vypadat.  
Starostka: otázku vizualizace bych nechala otevřenou, podle toho, co vyplyne z návrhů. 
Ing. Necidová M.: můžeme toto nechat otevřené, každý si chce postavit dům podle svých představ, 
architekt nemůže vědět, jakou má kdo představu o domě a nemohl by ji do vizualizace zapracovat. 
Špaček M.: pozemky pod OÚ budeme směňovat se Zemasem. Obec od nich dostane pozemky-mokřinu 
a oni od nás dostanou kvalitní pozemky?  
Starostka: neřešila bych se Zemasem směnu metr za metr, ale stejně jako u lesů hodnotu za hodnotu. 
Vala M.: počítáš, že se se Zemasem domluvíš? 
Starostka: předběžně to na dohodu vypadá. 
Doležal P.: teď je potřeba udělat co nejdříve parcely, aby lidé mohli kupovat a začít vyřizovat stavbu, 
sítě se mohou realizovat později. 
Špaček M.: výjezd z lokality u Filipových je úzký, musel by být proti Zikmundovým. 
Večeřa L.: může tam být pouze jednosměrka. 
Starostka navrhla hlasovat o zpracování zastavovací studie pod OÚ firmou D+Architekti zastoupené 
Ing. arch. Drbálkem. 
           
Hlasování 
Pro:  13    Proti:     Zdržel se: 
Usnesení č. 10/10 ZO: ZO schválilo, aby zastavovací studii pod OÚ zpracovala firma D+Architekti- 
                                      Ing. arch. Drbálek. 
 
 
 
 
 



 

11. Operační program Zaměstnanost 
Starostka: obec řeší problém nedostatku pracovníků na pomocné práce. Práce přibývá, teď řešíme, 
kdo bude správcem sběrného dvora. Informovala jsem se na úřadu práce a nezaměstnaných je 
opravdu málo. Navrhuji zaplatit si zaměstnance z peněz obce. 

Zachovala bych pana Haška na kompostárně, servisuje traktor a dobře zná chod obce. K němu bych 
vzala někoho, kdo pokryje vodárnu, čističku, sběrný dvůr a ostatní práce v obci. Osoba by byla na plný 
úvazek. 
Doležal P.: kolik peněz mu chceš nabídnout? 
Starostka: myslela jsem 20.000,- Kč čistého. Je nutné, aby měl daný člověk řidičský průkaz na traktor. 
Když sečteš, že jsme platili brigádníky, teď ještě platíme pí. Kabrdovou. Pracovníci na VPP mají 
smlouvy do konce října a ty platí úřad práce. 
Kaštanová V.: na údržbu obce navrhuješ pana Haška plus jednoho pracovníka? 
Starostka: Na údržbu obce je zde paní Hašková, pan Hašek má kompostárnu a traktor, má úvazek na pár 
hodin. Pro dalšího zaměstnance musí obec nabídnout odměnu podle tabulek.  
Doležal P.: zase musí počítat, že seš zaměstnán v místě, takže nic neprojedeš. 
Večeřa L.: do práce do Velkého Meziříčí projedeš cca 2000,- Kč měsíčně. 
Kaštanová V.: práce se nemusí vykonávat od 6-14 hod., můžeme nabídnout pružnou pracovní dobu. 
Doležal P.: také je potřeba sehnat zodpovědného člověka, který obsluhu vodárny a čističky zvládne. 
Ing. Necidová M.: navrhuji pana Vaverku Zdeňka, organizačně je schopný, mohl by to zvládnout i 
fyzicky. 
Večeřa L.: je potřeba sepsat, co budeme požadovat a co nabízíme. 
Vávra P.: např.: výběrové řízení, náplň práce, požadavky na zaměstnance, co nabízíme. 
Starostka: je možné čerpat příspěvek z Operačního programu Zaměstnanost od MAS MOST 
VYSOČINY. Tak jsou ale na výběr pracovníků stanoveny podmínky: minimálně pět měsíců na úřadu 
práce, upřednostnit zaměstnance s hendikepem, starší 50 let, péče o dítě, lehké zdravotní postižení apod.  
Vávra P.: úkoloval jsem pracovníky, kteří budovali na Cyrilově výletiště, vzhledem k tomu, že jsem 
zaměstnán, nemohu odbíhat neustále z práce. Je potřeba, aby si budoucí zaměstnanec uměl sám zařídit 
technické věci.  
Starostka: jaký mám nabídnout plat? 
Doležal P.: nabídni 20.000-, Kč, něco můžeme přidat na odměnách, osobní ohodnocení. 
Viliš P.: ale to je už půl milionu za rok. 
Starostka: když spočítáme dohromady dohody a brigádníky, tak nebude částka výrazně vyšší. 
 
Během jednání se dostavil Kotačka L. počet členů ZO je 14. 
 
 
12. Sociální automobil 
Starostka: sociální služby Velké Meziříčí dostanou automobil, který si na sebe vydělá reklamou. 
Zástupce sociálních služeb nabízí obci umístit logo obce na auto za nejnižší cenu 10.900,- Kč. 
Automobil se používá k přepravě osob v pečovatelském domě a zajišťuje terénní sužby. Nabízí, že když 
nebude automobil vytížený pro služby v pečovatelském domě, tak mohou zajistit terénní služby i v obci 
Bory. Pořádají schůzky pro starosty, aby vysvětlili podrobněji jejich fungování.  
Kaštanová V.: zveřejnění loga na automobilu bude stát 11.000,- Kč a oni, když budou mít čas, tak 
někoho dovezou k lékaři? 
Starostka: ano. Prioritně se ale automobil využívá pro pečovatelský dům. 
Mgr. Chlupa M.: jsou nějaké reference, jak dlouho a kvalitně poskytují služby? 
Starostka: služba funguje po celé republice, auto mají v nájmu a po pěti letech ho mohou odkoupit za 
minimální cenu. Na autě jsou loga např. obec Březejc, NKT, obec Jabloňov, Martinice a další. 
Starostka navrhla hlasovat, o podpoře sociálního automobilu pro sociální služby zakoupením místa pro 
logo obce na automobilu. 
 
Hlasování 
Pro:     Proti: 12  Zdržel se: Dostálová L., Doležal P. 
Usnesení č. 12/10 ZO: ZO neschválilo podpořit pořízení sociálního automobilu pro Sociální služby 
                                      Velké Meziříčí zakoupením místa pro logo obce na automobilu. 



 

Kaštanová V.: bylo by možné využít mobilní rozhlas pro to, že by se třeba bylo možné domluvit, že 
někdo jede ten a ten den do Velkého Meziříčí a má volné místo v autě, tak by mohl někoho svézt např. 
k lékaři? 
Starostka: ono toto nefunguje jako např. messenger, kde vzniká dlouhé komunikační vlákno. Přes 
mobilní rozhlas není možná zpětná komunikace. Není možná zpětná odezva. 
 
 
13. Rekonstrukce kulturního domu 
Starostka: na pracovní schůzce ZO zastupitelé navrhli, že rekonstrukce KD bude realizována podle 
architektonické studie architekta Můčky. Navrhuji hlasovat o tomto návrhu. 
Hlasování 
Pro: 12     Proti:   Zdržel se: Kujalová J., Kotačka L. 
Usnesení č. 13/10 ZO: ZO schválilo, že rekonstrukce KD bude realizována podle architektonické 
                                      studie architekta Můčky. 
 
 
14. Žádosti 
Žádné žádosti nebyly podány. 
 
 
15. Různé 
a) Anketa 10P 
Výsledky ankety 10P jsou zveřejněny ve zpravodaji. 
 
b) Vypracování projektové dokumentace-byty v budově bývalé MŠ 
Starostka navrhla hlasovat o souhlasu zadat vypracovat projektovou dokumentaci na vybudování bytů 
v budově bývalé MŠ Ing. Sklenářem. 
 
Hlasování 
Pro: 14    Proti:    Zdržel se:  
Usnesení č. 15b/10 ZO: ZO schválilo, aby projektovou dokumentaci pro vybudování bytů v bývalé 
                                         MŠ zpracoval Ing. Sklenář.  
 
c) Výletiště Cyrilov 
Starostka ukázala fotku, jak výletiště v současné době vypadá, zbývá ještě dodělat tesařské práce a 
terénní úpravy, které si udělají místní sami. Celkem jsou náklady 361.721,- Kč. Ještě nejsou započítány 
mzdy za srpen. 
 
d) Letní kino 
Starostka: promítání letního kina je prozatím s výdělkem 13.370,- Kč. Ještě bude poslední promítání 
v sobotu, předpokládá se vysoká návštěvnost. 
Pohádka Jak vycvičit draka se bude promítat v KD v září. Během zimy by se mohlo v KD promítat kino 
jednou měsíčně. 
 
e) Přívesnický tábor  
Starostka: vyúčtování přívesnického tábora skončilo rozdílem - 5.430,-. Obec Vídeň přislíbila darem 
tento rozdíl snížit poměrově dle účasti dětí z jejich obce. 
 
f) Autobusová zastávka HB 
Starostka ukázala fotku, jak daleko jsou práce na opravě autobusové zastávky v HB. 



 

g) Oprava uličky HB 
Starostka nechala uličku zaměřit. Část uličky vlastní soukromí majitelé (Dominikovi), ty už starostka 
oslovila a dohodla se s nimi, že jejich část uličky prodají obci. Další problém je elektrika, která je uličkou 
vedena. Je tudy vedeno vysoké napětí a je asi jen půl metru pod zemí. Kudy přesně vede, to musí vytyčit 
eon. 
 
h) Zatravňováky v parku v HB  
Starostka se dohodla s panem Šebkem, že by se obec a penzion „U Milostných“ spolupodíleli na pořízení 
zatravňováků před Penzionem. Před penzionem parkují nejen návštěvníci restaurace, ale také často i 
lidé, kteří chodí do kostela. 
 
i) Autobusy  
Starostka: zaslali jsme na Kraj Vysočina poměrně dlouhou žádost, aby autobusy zastavovaly v HB i 
v DB, s vysvětlením celé problematiky, jak požadují někteří občané obce. Zatím jsme neobdrželi žádnou 
odpověď.  
 
j) Dotace na sběrná hnízda 
Starostka: obec získala dotaci na zastřešení stání kontejnerů, realizace bude na jaře r.2020. 

 
k) Rozpočet na příští rok  
Starostka: je potřeba připravit rozpočet na příští rok, aby se mohl schválit. Zamyslete se nad ním a 
připravte si návrhy na rozpočet 2020. 
 
l) Cyrilov-věcné břemeno 
Starostka: obec dostane zaplaceno za zřízení věcného břemene-vedení kabelu-na Cyrilově ve výši cca 
343.000,- Kč. Peníze by měly zůstat na Cyrilově. Je možné je využít např. k zadržování vod v krajině, 
k opravě rybníčku na Cyrilově. Nejedná se o rybník, který není neopravitelný. Obec má nabídku 
zpracování analýzy, nacenění a nabídky, jaké jsou možnosti získání dotace – prvotní část poskytuje 
zpracovatel zdarma. 
Ing. Necidová M.: mělo by se řešit, když rybníček přeteče, aby zadržel přívalový déšť. Voda z rybníka 
se ztratila vybudováním soukromé studny. 
Vávra P.: pokud se bude investovat na Cyrilov, tak bych předpokládal, že se místní občané také 
dobrovolně zapojí do prací. Zatím jen kritizují, jak se vše dělá špatně. Přístup některých místních není 
dobrý. Zaúkoloval jsem předsedu osadního výboru, aby zajistil terénní úpravy u výletiště.  
Vala M.: bylo mi panem Březkou vyčteno, jak jsme mohli v ZO schválit, že trativod povede tak blízko 
studny, může nastat situace, že voda ve studni bude znehodnocena. 
Starostka: projekt byl konzultován s hygienou a i projektant řekl, že je to v pořádku, jedná se o dešťovou 
vodu, není to voda např. ze septiku 
Ing. Necidová M.: pan Březka říkal, že tam má být roura na kanalizaci, já jsem řekla, že stačí drenážní 
trubka. Studna má ochranné pásmo pro žumpu 12 m. Dešťová voda není problém, tam stačí ochranné 
pásmo 5 m. 
Viliš P.: byl jsem si na Cyrilově u pana Březky zamluvit KD na 7.9.2019. Pan Březka mi řekl, že mi 
nedoporučuje půjčit si KD, protože tam zůstal nepořádek po zednících, bude se bourat komín, před KD 
je bláto.  Připadá mi, že nemají zájem KD pronajímat. Nevidím snahu KD na Cyrilově pronajmout. 
Starostka: kdyby stavbu výletiště realizovala firma, tak po sobě také neuklidí do čista. V KD v Borech 
je také nepořádek, protože zedníci zde skladují materiál na opravu zastávky. Toto uklízí správce KD.  
Vala M.: paní Necidová vás někdo ustanovil, abyste dělala dozor na stavbě výletiště? 
Ing. Necidová M.: paní starostka mě požádala, abych na stavbu dohlédla.  



 

Starostka: paní Necidová dělala technický dozor. Stavbu měl na starosti místostarosta-koordinoval 
práce, zajišťoval materiál. 
Viliš P.: jaké mám sdělit stanovisko ZO panu Březkovi? 
Starostka: tráva bude zasetá, až bude hotový přístřešek k výletišti, komín se bourat nebude, úklid má 
zajistit správce KD. 
Ing. Necidová M.: v KD natírá pan Novotný s rodinou latě pro přístřešek. Jsou rozložené po celém KD.  
 
m) FMP  
Starostka: žádosti o příspěvek do podzimní výzvy lze podat do konce srpna. 
Na příštím jednání ZO je potřeba projednat nová pravidla FMP nebo ponechat stará. Pravidla se musí 
zveřejnit. 
 
n) Kontejner na bio odpad 
Starostka: obec bude mít dostatek kontejnerů, lze tedy přistavit na různé části obce kontejnery na bio 
odpad. Zatím na zkoušku. Do kontejnerů se bude moci dávat pouze tráva nebo plevel. Pokud se objeví 
větve, nebo jiné věci, které do kontejneru nepatří, tak se nebude kontejner znovu přistavovat. 
 
o) Napojení na kanalizaci a vodovod 
Starostka: přibývají žádosti o vydání souhlasu s napojením na kanalizaci a vodovod. Je třeba stanovit 
podmínky pro vydání souhlasu a také, jakou částkou se budou žadatelé spolupodílet na vybudování 
přípojky.  
 
p) Žádost o zveřejnění dohod 
Žádost Kaštanové V. zveřejnění dohod o provedení práce/činnosti: Kdo co a za kolik dělá?  
Starostka: proč to chceš zveřejňovat? Existuje podezření na nekalé jednání nebo pouze ze zvědavosti?  
Kaštanová V.: jako vedoucí kontrolního výboru bych chtěla mít přehled 
Starostka: konzultovali jsme tento požadavek s právníkem a tyto informace nelze zveřejnit nejen podle 
GDPR, ale vyplývá to i ze vztahu zaměstnanec - zaměstnavatel. V soukromé firmě se také nečtou platy 
zaměstnanců na veřejné schůzi. 
Kaštanová V.: když je platí obec, tak bychom měli vědět, kolik obec stojí. 
Starostka přečetla text od právníka, který doporučuje plat nezveřejňovat 
Kaštanová V.: nepožaduji tedy sdělení mého dotazu veřejně na jednání ZO, ale mně osobně v kanceláři.  
Viliš P.: k čemu tyto informace potřebuješ? 
Kaštanová V.: například jsem zjistila, že zpravodaj, webové stránky obce dělá paní Křížová, to jsem 
nevěděla, kácení stromů, že o tom rozhodl pan Kříž. Nevím, kdo co dělá. 
Starostka: Pan Kříž není za konzultace ohledně kácení stromů placený. Využíváme jeho rad s ohledem 
na letité zkušenosti.  
Kaštanová V.: Ale přesně o tom mluvím. Není jasné, kdo tu co dělá. 
Starostka: všeobecné informace o dohodách se lze dočíst v závěrečném účtu, který jste jako zastupitelé 
schvalovali. Jsou tam zveřejněny počty dohod a na co to jsou dohody vystaveny. Na veřejné schůzi nelze 
požadované informace zveřejnit.  
Kaštanová V.: nepotřebuji vědět částku, za kterou činnosti dělají, ale kdo co dělá 
Starostka: přepošlu Ti právní názor na toto téma. Paní Jakubcová Ti posílala v březnu vyžádanou tabulku 
obecních pozemků pro jejich kontrolu. V jaké je toto fázi?  
Kaštanová V.: není to hotové, s kontrolou obecních pozemků jsem se nabídla, že pomůžu Valovi 
Marianovi, který si tuto tabulku vyžádal při schůzce inventurní komise. 
Vala M.: s kontrolou jsem začal, ale nedokončil jsem ji. Pozemků je moc. 
 



 

r) Kontrola Finančního výboru 
Starostka navrhla, aby ZO uložilo finančnímu výboru, aby vykonal kontrolu hospodaření příspěvkové 
organizace ZŠ a MŠ. 
 
Usnesení č. 15r/10 ZO: ZO ukládá finančnímu výboru vykonat kontrolu hospodaření příspěvkové 
                                        organizace ZŠ a MŠ Bory. 
 
s) Ostatní 
Vávra P.: víte někdo kde by byla nějakým způsobem poškozená silnice? Budeme dávat požadavek na 
opravy těchto poškození.  
Vávra P.: dotace na vybudování chodníků se vztahuje pouze na chodníky kolem krajských silnic.  
Špaček M.: u Šulových je ucpaný kanál na straně u kostela. Je potřeba se na to kouknout. 
Vávra P.: velký nešvar parkování osobních aut na veřejných prostranstvích. 
Večeřa L.: před hasičkou jsou vyznačena tři parkovací místa a jsou dlouhodobě obsazena soukromými 
auty. 
Kotačka L.: Radek Dostál má místní komunikaci také obrovnanou auty. U Sklenářů mají velkou 
zahradu, ale auta parkují na silnici.  
Doležal P.: Stejné je to u v ulici, jak se vjíždí k bytovkám, tam stojí auto bývalého starosty. 
Viliš P.: Petr Karásek parkování vyřešil tak, že si upravil a udržuje obecní prostranství mimo 
komunikaci. 
Vávra P.: mluvil jsem s Petrem Kaštanem, že se mi nelíbí, že parkuje plně naložené nákladní auto na 
prostranství před hřištěm. Přejíždí tam dlažební kostky, které může poškodit. On mi řekl, že kostky to 
vydrží. 
Viliš P.: jak je vůbec možné, že tam zajíždí, když jsou po obci zákazové značky pro vjezd takových aut? 
 
 
15. Závěr 
 
Starostka ukončila jednání ZO ve 21.45 hodin. 
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